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Protokół Nr VII/15 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 5 czerwca 2015 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Przyjęcie informacji o stanie realizacji inwestycji przewidzianych na 2015 rok. 

7. Przyjęcie informacji o zakresie remontów dróg i ulic gminnych. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali 

mieszkalnych przy ul. Sportowej 33 w Łobżenicy, stanowiących własność Gminy 

Łobżenica. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na najem 

lokalu użytkowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia spółdzielni socjalnej. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Luchowie w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej im. Komisji 

Edukacji Narodowej w Łobżenicy. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łobżenica na lata 2015-2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do reprezentowania Gminy 

Łobżenica w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Krajna nad Notecią”. 

16. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
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17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 11:00 otworzył  

VII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Poza tym w sesji uczestniczyli: Wicestarosta Pilski Stefan Piechocki, Przewodniczący Rady 

Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak, Burmistrz 

Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Główna 

Księgowa w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica Dorota Kwiatkowska, Dyrektor Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Marek Połczyński, Dyrektor Gminnego Centrum 

Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt, a także Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Karol 

Tatera, Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek, sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła 

protokół Nr VI/15 z obrad sesji w dniu 29 kwietnia 2015 r.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad  

VII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poprosił o wycofanie z porządku obrad punktu ósmego dotyczącego rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych przy ul. Sikorskiego 5  

w Łobżenicy. 

Powiedział, że w powyższym budynku znajdują się dwa mieszkania socjalne. Oznajmił, że 

ich sprzedaż będzie możliwa po znalezieniu lokali zamiennych. Pan Burmistrz dodał, że 

zostanie przeprowadzony przegląd mieszkań komunalnych na terenie Gminy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Wnioskował o przedstawienie podczas sesji protokołów Komisji Rewizyjnej z oględzin 

świetlic wiejskich oraz mostu na rzece Łobżonce położonego w pobliżu nieruchomości pana 

Arndta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że Komisja Budżetu oraz Komisja Rolnictwa wnioskowały również o wycofanie 

z porządku obrad dzisiejszej sesji punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych przy ul. Sikorskiego 5 w Łobżenicy. 

Następnie poddał pod głosowanie powyższe wnioski. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, wycofała z porządku 

obrad punkt ósmy dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przeznaczenia 

do zbycia lokali mieszkalnych przy ul. Sikorskiego 5 w Łobżenicy, stanowiących 

własność Gminy Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował, aby protokoły Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych oględzin zostały 

przedstawione podczas sesji absolutoryjnej, która odbędzie się pod koniec czerwca br. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poparł propozycję Przewodniczącego Rady Miejskiej. Dodał, że protokoły Komisji 

Rewizyjnej powinny również zostać omówione na najbliższych posiedzeniach Komisji Rady. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Robert Biskupiak 

Opowiedział się za przedstawieniem protokołów Komisji Rewizyjnej podczas dzisiejszej 

sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego przedstawienia 

protokołów Komisji Rewizyjnej z oględzin świetlic wiejskich oraz mostu na rzece Łobżonce 

położonego w pobliżu nieruchomości pana Arndta. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 6 głosami „za”, 6 głosów „przeciw” 

oraz 2 głosami „wstrzymującymi się”, nie dokonała zmiany porządku obrad. 

Głosowało 14 radnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Kapeja poddał pod głosowanie porządek 

obrad wraz z wprowadzoną zmianą, polegającą na wycofaniu punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych przy 

ul. Sikorskiego 5 w Łobżenicy.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, przyjęła zmieniony porządek obrad. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy pana Piotra Łososia o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym kontynuował zadania związane z realizacją 

budżetu oraz reprezentował Gminę na zewnątrz. Pan Burmistrz wymienił zarządzenia wydane 

w okresie międzysesyjnym. Dotyczyły one następujących kwestii: 

- zmian w budżecie Gminy na 2015 rok, 

- powołania komisji do przeprowadzenia przetargów na zbycie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy,  
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- wprowadzenia regulaminu o udzielanie zamówień publicznych o wartości szacunkowej nie 

przekraczającej równowartości kwoty 30 000 euro, 

- sporządzenia wykazu nieruchomości stanowiących własność Gminy Łobżenica, 

- powołania komisji przetargowych do przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień 

publicznych na: „Zakup energii elektrycznej na potrzeby oświetlenia przestrzeni publicznej  

w Gminie Łobżenica” oraz „Zakup energii elektrycznej na potrzeby Gminy Łobżenica i jej 

jednostek organizacyjnych”, 

- sprzedaży drewna pozyskanego z lasów komunalnych stanowiących własność Gminy 

Łobżenica, 

- powołania komisji konkursowych do przeprowadzenia konkursów na stanowisko dyrektora 

Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Wiktorówku, dyrektora Gimnazjum 

Publicznego im. Jana Pawła II w Łobżenicy oraz dyrektora Przedszkola Publicznego  

w Łobżenicy, 

- powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na stanowisko do spraw dróg  

i spraw gospodarczych w Urzędzie Miejskim. 

Pan Burmistrz powiedział, że na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miejskim zostały wywieszone 

listy umorzeń i odroczeń podatkowych za 2014 rok. Decyzje o umorzeniach podjął poprzedni 

Burmistrz. 

Następnie przedstawił informację dotyczącą realizacji inwestycji na terenie Gminy. 

a) Budowa drogi w miejscowości Fanianowo - odcinek 1,0 km. 

Zlecono wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej - termin wykonania upływa  

z dniem 30 czerwca 2015 r. Wystąpiono do Powiatowego Zarządu Dróg oraz PKP  

o niezbędne uzgodnienia planowanej inwestycji. Przewiduje się wykonanie drogi  

o nawierzchni asfaltowej (grubość 5 cm). Inwestycja zostanie podzielona na dwa odcinki. 

Kosztorysowa wartość przedsięwzięcia znana będzie po wykonaniu dokumentacji 

projektowej. Przewiduje się, że inwestycja proceduralnie gotowa będzie do realizacji  

w sierpniu 2015 r. Gmina podejmie działania w celu uzyskania dofinansowania budowy drogi 

ze źródeł zewnętrznych.  

b) Przebudowa drogi w miejscowości Dźwierszno Wielkie - w kierunku tzw. „Górowatek” - 

odcinek 1,4 km. 

Wyłoniono wykonawcę dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Po jej opracowaniu znana 

będzie kosztorysowa wartość inwestycji. Szacunkowa wielkość przedsięwzięcia to  

170 000 zł. Gmina Łobżenica uzyskała dofinansowanie na przebudowę drogi w wysokości 

150 000 zł w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Wkład własny Gminy wynosi  
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20 000 zł. Termin realizacji inwestycji został określony w umowie o dofinansowanie na dzień 

10 listopada 2015 r. 

c) Przebudowa drogi Łobżenica-Kośćierzyn Mały - odcinek 2,5 km 

Inwestycja znajduje się w trakcie przygotowania proceduralnego. Na podstawie rozeznania 

cenowego wyłoniono wykonawcę dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Po jej 

opracowaniu znana będzie kosztorysowa wartość inwestycji. Przedsięwzięcie podzielone jest 

na 3 odcinki. Przewiduje się, że inwestycja proceduralnie będzie gotowa do realizacji  

w sierpniu 2015 r. Gmina będzie aplikować o dofinansowanie inwestycji w ramach Funduszu 

Ochrony Gruntów Rolnych. 

d) Budowa chodnika na ul. Targowej w Łobżenicy. 

Termin dostarczenia kompletu dokumentacji projektowej upływa w dniu 26 czerwca 2015 r. 

Wystąpiono do Starostwa Powiatowego w Pile z wnioskiem o zgłoszenie robót budowlanych 

nie wymagających pozwolenia na budowę. 

Termin realizacji inwestycji warunkowany jest terminem wykonania ogrodzenia na prywatnej 

posesji - chodnik graniczy z ogrodzeniem. Decyzja o możliwym rozpoczęciu prac 

budowlanych znana będzie najpóźniej w pierwszej połowie sierpnia br.  

Inwestycja realizowana będzie ze środków własnych Gminy. W budżecie zaplanowano kwotę 

45 000 zł. Kosztorysowa wartość inwestycji wynosi 68 475 zł. W związku z powyższym 

powstała konieczność znalezienia dodatkowych środków na budowę chodnika przy  

ul. Targowej. 

e) Kładka na rzece Łobżonce w kierunku ścieżki rowerowej 

Przedsięwzięcie realizowane będzie przez Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich. Gmina 

Łobżenica zobowiązała się udzielić pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu  

w wysokości 50 000 zł z przeznaczeniem na korektę chodnika wraz z budową kładki w ciągu 

drogi wojewódzkiej nr 242. Wartość kosztorysowa zadania wynosi 403 099 zł (chodnik  

283 099 zł, kładka 120 000 zł). 

f) Połączenie wybudowanej w 2013 r. ścieżki rowerowej od pana Pluty z chodnikiem przy 

drodze wojewódzkiej nr 242 

Powiat Pilski zadeklarował wykonanie inwestycji z własnych środków finansowych. 

g) Budowa chodnika i dobudowanie ścieżki rowerowej wzdłuż drogi powiatowej  

w Łobżenicy - ul. Złotowska 

Inwestycja realizowana wspólnie ze środków Gminy Łobżenica i Powiatu Pilskiego. Udział 

finansowy każdej ze stron to 180 000 zł. Przetarg na realizację inwestycji został 
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rozstrzygnięty na kwotę 187 570,38 zł. W związku z powstałymi oszczędnościami pan 

Burmistrz zaproponował wykonanie chodnika po obydwu stronach ul. Złotowskiej. 

h) Remont cząstkowy dróg o nawierzchni bitumicznej 

Remont dróg wykonuje firma Drogowo-Mostowa BETONTRYSK Andrzej Ryckowski  

z Piły. Umowa opiewa na kwotę 45 136 zł. Zostało wykonane około 81% wartości umowy. 

Trwają jeszcze prace na drodze Łobżenica-Kruszki. Planowane jest podpisanie drugiej 

umowy z wyżej wymienioną firmą na kolejne roboty remontowe na kwotę 14 864 zł. 

i) Przebudowa stadionu sportowego im. Alojzego Graja 

Inwestycja jest w trakcie realizacji. Prace pozostałe do wykonania: utwardzenie terenu - 

wjazd na stadion, murek oporowy - okładziny, montaż siedzisk na trybunach, słupków i siatek 

na boiskach, ławek, montaż elementów placu zabaw oraz ścianki do tenisa. Przebudowa 

stadionu powinna zakończyć się w ciągu miesiąca. 

j) Zakup i montaż windy w gimnazjum w Łobżenicy 

Prowadzone są prace projektowe zmierzające do opracowania dokumentacji niezbędnej do 

wykonania robót. Przewiduje się, że zadanie zostanie wykonane do końca okresu 

wakacyjnego. 

k) Rozbudowa świetlic wiejskich w miejscowościach Kunowo i Luchowo 

W miesiącu czerwcu br. zaplanowano przeprowadzenie spotkań z mieszkańcami obydwu 

miejscowości. Tematem spotkań będzie określenie oczekiwań mieszkańców i weryfikacja 

stanu zachowania świetlic. 

l) Wykonanie nabrzeża nad rzeką Łobżonką 

Pozostało do wykonania przyłącze do sieci elektroenergetycznej. Gmina zwróciła się w tej 

sprawie do firmy ENEA S.A. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że Gmina Łobżenica złożyła cztery wnioski  

w ramach konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”. Powiedział, że wsparcie finansowe 

otrzymały dwa projekty przeznaczone do realizacji na terenie: 

- sołectwa Kunowo - dofinansowanie w wysokości 26 750 zł, 20 pozycja na liście 

rankingowej, 

- sołectwa Witrogoszcz-Osada - dofinansowanie w kwocie 26 500 zł, 32 pozycja na liście 

rankingowej. 

Powiedział, że w dniu 29 maja br. Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu zakończył ocenę wniosków w ramach działań związanych  

z czynną ochroną przyrody. Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie działań  
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w miejscowości Łobżenica związanych z wykonaniem nowych nasadzeń roślinności, m.in.  

w parku miejskim. Gmina otrzymała wsparcie finansowe w wysokości 25 000 zł. 

Pan Burmistrz oznajmił, że w dniu 4 maja br. odbyły się przetargi na sprzedaż lokalu 

użytkowego nr 3 znajdującego się w budynku przy ul. Wyrzyskiej 11 oraz działki nr 75 

położonej w Łobżenicy. Obydwa przetargi nie zostały rozstrzygnięte. 

Poinformował, że zgodnie z zarządzeniem z dnia 14 maja 2015 r. do zbycia zostały 

przeznaczone nieruchomości rolne w Fanianowie i Kościerzynie Małym.  

Powiedział, że w dniu 1 czerwca br. odbył się przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 

budynku dawnego internatu liceum w Łobżenicy. Nie został on rozstrzygnięty ze względu na 

brak wpłaty wadium. 

Oznajmił, że w dniu 10 czerwca 2015 r. odbędzie się przetarg na sprzedaż drewna  

z lasu komunalnego stanowiącego własność Gminy, a w dniu 15 czerwca przetarg na sprzedaż 

lokalu mieszkalnego nr 21 znajdującego się w bloku przy ul. Złotowskiej 23 B w Łobżenicy. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył  

w następujących wydarzeniach: 

- w dniu 1 maja br. w festynie w parku miejskim organizowanym przez Gminne Centrum 

Kultury w Łobżenicy, 

- w dniu 3 maja br. w obchodach rocznicy uchwalenia Konstytucji, 

- w dniu 5 maja br. w szkoleniu dla radnych prowadzonym przez panią Teresę Juszczyńską 

oraz w spotkaniu Lokalnej Grupy Działania, 

- w dniu 6 maja br. w walnym zgromadzeniu Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej  

w Łobżenicy - pan Burmistrz zadeklarował wsparcie dla OSM Łobżenica, 

- w dniu 9 maja br. w Dniu Skupienia Strażaków w Górce Klasztornej, 

- w dniu 13 maja br. w III Gminnym Przeglądzie „Ludowość w przedszkolu”, 

 - w dniu 14 maja br. w Europejskich Dniach Kultury i Języków Obcych organizowanych  

w łobżenickim gimnazjum, 

- w dniu 18 maja br. w spotkaniu z Komendantem Powiatowym Policji dotyczącym 

zabezpieczenia obchodów jubileuszu koronacji obrazu Matki Boskiej Góreckiej, 

- w dniu 19 maja br. w spotkaniu w Urzędzie Miejskim z uczestnikami programu 

„Comenius”, 

- w dniu 23 maja br. w „Pikniku Country” w Kruszkach pan Burmistrz wyraził zadowolenie  

z organizacji tej imprezy, 

- w dniu 24 maja br. w festynie rodzinnym przygotowanym przez Szkołę Podstawową  

w Łobżenicy, 
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- w dniu 26 maja br. w walnym zebraniu Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska 

„Rolnik” w Łobżenicy - pan Burmistrz zadeklarował wsparcie dla tej firmy, 

- w dniu 27 maja br. w Zgromadzeniu Związku Gmin Krajny, 

- w dniu 30 maja br. w podsumowaniu spływu kajakowego rzeką Łobżonką oraz w spotkaniu 

z okazji 19 rocznicy powstania grupy AA „Metanoja”. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w dniach 30-31 maja br. w Złotowie odbył się 

Jarmark Krajeński. W konkursie kulinarnym na potrawę regionalną pierwsze miejsce zajęły 

panie z Koła Gospodyń Wiejskich w Wiktorówku. W konkursie estradowym drugie miejsce 

zdobyły dzieci z łobżenickiego przedszkola. Stoisko promocyjne Gminy Łobżenica zajęło 

trzecie miejsce. 

Pan Burmistrz uczestniczył również w imprezach z okazji Dnia Dziecka zorganizowanych  

w Witrogoszczy, Łobżenicy i Trzeboniu.  

Oznajmił, że w dniu 17 maja br. odbył się XXI Ogólnopolski Bieg im. Alojzego Graja. 

Impreza ta może stać się sztandarowym wydarzeniem w Gminie Łobżenica. W dniu 18 maja 

br. pan Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej odebrał z rąk księdza biskupa 

Jana Tyrawy dekret Stolicy Apostolskiej ustanawiający św. Annę patronką Łobżenicy. 

Poinformował o planach powołania społecznego komitetu, który opracuje koncepcję 

zagospodarowania wzgórza św. Anny. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że w dniu 30 kwietnia br. miał miejsce pożar domu państwa 

Senkowskich w Liszkowie. Podziękował strażakom biorącym udział w akcji gaśniczej, panu 

Edmundowi Szcześniakowi oraz mieszkańcom, którzy okazali pomoc poszkodowanej 

rodzinie. W akcję wsparcia państwa Senkowskich zaangażowana jest fundacja 

„Złotowianka”, telewizja Asta oraz Towarzystwo Przyjaciół Dzieci.  

Pan Burmistrz dodał, że w dniu wczzorajszym miał miejsce pożar w Ratajach. Opowiedział 

się za udzieleniem wsparcia dla poszkodowanej rodziny. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że ostatnim okresie czasu odbyły się trzy nabory na stanowiska w Urzędzie 

Miejskim Gminy Łobżenica. Powiedział, że podinspektorem do spraw promocji i rozwoju 

Gminy została pani Marta Konek, a podinspektorem do spraw gospodarki przestrzennej  

i projektów pani Magdalena Koźlikowska. Konkurs na stanowisko podinspektora do spraw 

dróg i spraw gospodarczych wygrał pan Przemysław Bodnar, który rozpocznie pracę z dniem 

1 lipca br.  
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział: „wspólnie z panem Burmistrzem bierzemy udział 

w rozmowach dotyczących stanowiska Skarbnika. Wiemy, że pani Skarbnik przebywa na 

zwolnieniu chorobowym i do urzędu nie wróci. W związku z tym szukamy osoby, która 

spełniałaby wymogi formalne”. W przypadku braku kandydata na Skarbnika Gminy zostanie 

ogłoszony nabór na to stanowisko. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że konkursy na stanowiska dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Wiktorówku, Gimnazjum Publicznego im. Jana 

Pawła II w Łobżenicy oraz Przedszkola Publicznego w Łobżenicy zostaną rozstrzygnięte  

w dniu 15 czerwca br. Poinformował o rozpoczęciu kontroli zarządczej dotyczącej realizacji 

zadań w zakresie gospodarowania mieniem komunalnym oraz o potrzebie opracowania 

nowego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy. 

Powiedział, że w dniu 30 kwietnia br. odbyło się walne zebranie stowarzyszenia Organizacja 

Turystyczna Północnej Wielkopolski „Dolina Noteci”. Oznajmił, że trwają rozmowy 

dotyczące wykorzystania potencjału turystycznego rzeki Łobżonki. W dniu 3 czerwca br.  

w Urzędzie Miejskim w Wyrzysku odbyło się spotkanie, w którym uczestniczyli 

przedstawiciele Powiatu Pilskiego, Powiatu Złotowskiego oraz czterech Gmin: Wyrzysk, 

Łobżenica, Lipka i Zakrzewo. Pan Paweł Owsianny przygotował wstępną prezentację 

dotyczącą zasobów Łobżonki. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował o zamiarze opracowania projektu związanego 

z zagospodarowaniem turystycznym rzeki Łobżonki, w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego. Każdy z zainteresowanych samorządów przeznaczy 

kwotę 1 500 zł na przygotowanie projektu. Podczas spotkania w Urzędzie Miejskim Gminy 

Łobżenica w dniu 17 czerwca br. o powyższej inicjatywie zostanie poinformowany 

Wicemarszałek Województwa pan Wojciech Jankowiak  

Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że w dniu 25 maja br. w firmie „Kreisel”  

w Poznaniu odbyło się spotkanie z panem prezesem Szczepana Gawłowskim oraz panem 

dyrektorem Ireneuszem Antkowiakiem dotyczące odnowy obiektów komunalnych.  

W dniu 9 czerwca br. do Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica przyjedzie pan Antkowiak 

wraz z projektantem. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział, że w dniu 29 maja br. uczestniczył w Urzędzie 

Marszałkowskim w Szczecinie w konferencji poświęconej przygotowaniu gmin do 

partnerstwa publiczno-prywatnego. W chwili obecnej wszystkie zadania inwestycyjne 

realizuje Gmina Łobżenica. Poprzez zaangażowanie partnerów publiczno-prywatnych można 

zwiększyć możliwości inwestycyjne Gminy.  
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Poinformował, że firma ENEA żąda bardzo dużych kwot za wykonanie kilku punktów 

świetlnych.  

Kończąc swoją wypowiedź Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że jednostki samorządu 

terytorialnego, poza Miastem Piła, opowiadają się za pozostawieniem Powiatu Pilskiego  

w obecnym kształcie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania pana Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy w projekcie rewitalizacji parku miejskiego przewiduje się udział środków 

własnych Gminy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział, że nie. Poinformował, że Gmina aplikowała o 60 000 zł, a otrzymała  

25 000 zł. W związku z powyższym zrewitalizowany zostanie fragment parku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Wicestarosta Pilski Stefan Piechocki 

Docenił działania podejmowane przez pana Burmistrza na rzecz Gminy Łobżenica. 

Powiedział, że w 2015 r. w budżecie Powiatu na zadania drogowe przeznaczono kwotę 

prawie 10 mln zł. Część powyższej kwoty przekazywana jest Miastu Piła. Oznajmił, że na 

terenie Gminy Łobżenica w 2015 r. położono dwie nakładki asfaltowe w Dźwiersznie Małym 

i Pieśnie. Wykonane zostanie również powierzchniowe utrwalenie nawierzchni drogi 

Kijaszkowo-Łobżenica. 
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Pan Wicestarosta poinformował, że remont chodnika przy ul. Złotowskiej w Łobżenicy 

będzie zrealizowany. Powiedział, że kwestia przedłużenia ścieżki rowerowej od pana Pluty do 

chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 242 jest aktualna. Oświadczył, że uzupełnianie 

ubytków w nawierzchni dróg trwa cały rok. Oznajmił, że nastąpi zmiana technologii łatania 

dziur. 

Pan Wicestarosta powiedział, że w najbliższy poniedziałek odbędzie się zebranie wspólników 

szpitala w Wyrzysku. Oświadczył, że „ten szpital musi być uratowany i będzie uratowany. 

Mamy plan restrukturyzacji szpitala. Mamy pewne rzeczy, które dają gwarancję, że szpital nie 

będzie robił wyniku ujemnego”. Stwierdził, że stabilizuje się sytuacja szpitala w Pile. 

Zmniejszył się ujemny wynik finansowy placówki.  

Oznajmił, że Powiat Pilski podejmuje działania w celu rozwiązania problemów oświatowych. 

Poinformował, że nie ma szkoły, która nie generowałaby strat. Powiat Pilski prowadzi  

12 jednostek oświatowych. Szansą dla łobżenickiej placówki będzie powstanie szkoły 

specjalnej. 

Następnie pan Wicestarosta wyraził niezadowolenie z powodu inicjatywy ustawodawczej 

dotyczącej zmiany ustawy o samorządzie powiatowym, która umożliwi nadanie trzem 

miastom (Piła, Sieradz i Ciechanów) statusu powiatu grodzkiego. Zwrócił uwagę na brak 

konsultacji powyższej inicjatywy z zainteresowanymi samorządami. Powiedział, że do tej 

pory pan senator Mieczysław Augustyn informował o swoich działaniach z miesięcznym 

wyprzedzeniem.  

Pan Wicestarosta oznajmił, że temat zmiany ustawy o samorządzie powiatowym będzie 

omawiany podczas komisji senackiej w dniu 10 czerwca br. Poinformował, że Sieradz  

i Ciechanów nie są zainteresowane nabyciem statusu miasta na prawach powiatu. 

Powiedział, że Powiat Pilski „jest otwarty do rozmów z Prezydentem Piły. Możemy 

rozmawiać na wszystkie tematy. Tylko musimy rozmawiać jak partnerzy”. Stwierdził, że 

powiat i gmina mogą mieć rozbieżne interesy. 

Oświadczył, że Powiat Pilski liczy około 140 tys. mieszkańców i ma możliwości 

ekonomiczne. Środki przeznaczane na realizację inwestycji to 6-7 mln zł. Powiaty o mniejszej 

wielkości mają mniejsze możliwości inwestycyjne. 

Pan Wicestarosta powiedział, że w przypadku powstania powiatu ziemskiego na jego 

utrzymaniu znajdą się m.in. szkoły ponadgimnazjalne w Łobżenicy, Wyrzysku  

i Nieżychowie, o najgorszym wyniku ekonomicznym wynikającym np. z odległości od Piły. 

Oznajmił, że nie wzięto pod uwagę kosztów społecznych podziału Powiatu Pilskiego. Nie 

uwzględniono kosztów ponownych wyborów. Nieznana jest również wielkość budżetu 
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przyszłego powiatu grodzkiego i powiatu ziemskiego. Pan Wicestarosta dodał, że propozycja 

nadania Pile statusu miasta na prawach powiatu jest nieprzemyślaną decyzją. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że w ostatniej sesji Rady Powiatu uczestniczył pan senator Augustyn. Podczas 

sesji wywiązała się ponad czterogodzinna debata poświęcona inicjatywie nadania Pile statusu 

miasta na prawach powiatu. Pan senator nie udzielił jednoznacznych odpowiedzi na pytania 

radnych i Zarządu Powiatu.  

Pan Kazimierz Wasiak dodał, że ewentualny podział Powiatu Pilskiego będzie decyzją 

polityczną, „nie mająca nic wspólnego z ekonomią, z merytoryką”.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Robert Biskupiak 

Zapytał, czy istnieją wyliczenia mówiące o tym, jak wiele Gmina Łobżenica straci na 

podziale Powiatu Pilskiego. Dodał, że część mieszkańców opowiada się za przyłączeniem 

Gminy do Powiatu Złotowskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Oznajmił, że Ministerstwo Finansów przygotowało obliczenia dotyczące ogólnych skutków 

podziału Powiatu Pilskiego. Powiedział, że powstanie powiatu grodzkiego i ziemskiego 

spowoduje zwiększenie wydatków na administrację. Dodał, że pan senator Augustyn nie 

bierze pod uwagę możliwości przyłączenia niektórych gmin do innych powiatów. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Opowiedział się przeciwko inicjatywie zmierzającej do nadania Pile statusu miasta na 

prawach powiatu. Następnie poinformował, że studzienki na ul. Złotowskiej w Łobżenicy 

znajdują się poniżej poziomu jezdni. Poprosił o rozwiązanie tego problemu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że nikt z polityków nie rozmawiał z władzami Gminy Łobżenica w kwestii nadania 

Pile statusu miasta na prawach powiatu. 
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Wicestarosta Pilski Stefan Piechocki 

Poinformował, że Ministerstwo Finansów oraz Związek Powiatów Polskich negatywnie 

zaopiniowali projekt ustawy o zmianie ustawy o samorządzie powiatowym oraz ustawy - 

Kodeks wyborczy. Powiedział, że w wyniku zmian w podziale terytorialnym Piła zyskałaby 

około 14 mln zł oraz musiałabyła płacić tzw. „janosikowe”. Przyszły powiat ziemski byłby 

słaby ekonomicznie, pomimo otrzymywania subwencji wyrównawczej. Doszłoby również do 

zwiększenia wydatków na administrację.  

Pan Wicestarosta dodał, że kwestia naprawy studzienek na ul. Złotowskiej w Łobżenicy 

zostanie przeanalizowana. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że „Łobżenica ciąży w trzech kierunkach: do Nakła, Złotowa i Piły”. Powiedział, 

że przed wprowadzeniem obecnie obowiązującego podziału terytorialnego miały miejsce 

rozmowy, do którego powiatu chcą przynależeć Gmina Łobżenica i Gmina Wyrzysk. 

Oznajmił, że nie było możliwości powstania Powiatu Wyrzyskiego. Rada Miejska  

w Łobżenicy opowiedziała się za przynależnością do Powiatu Pilskiego. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że w dniu 

dzisiejszym odległość pomiędzy Łobżenicą a Piłą nie jest tak dużym problemem jak  

w przeszłości. Część spraw można załatwić drogą elektroniczną. Niektóre instytucje 

powiatowe znajdują się w Wyrzysku, np. biuro pracy, Wydział Komunikacji.  

Stwierdził, że Powiat Pilski dobrze funkcjonuje. Zaproponował wypracowanie przez Radę 

Miejską w Łobżenicy stanowiska w sprawie zachowania Powiatu Pilskiego w obecnym 

kształcie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Poprosił pana Wicestarostę o wyrównanie wjazdów na most na drodze Łobżenica-Liszkowo. 

Dodał, że most znajduje się powyżej poziomu jezdni.   

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania z realizacji inwestycji na terenie Gminy 

Łobżenica planowanych w budżecie na 2015 rok. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przeanalizowała przedstawiony 

materiał. Stwierdził, że realizacja zadań inwestycyjnych w 2015 r. przebiega prawidłowo. 

Powiedział, że wpływ na małą wielkość dochodów majątkowych ma brak osób 

zainteresowanych kupnem nieruchomości należących do Gminy. Dodał, że Komisja Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego popiera propozycję dofinansowania remontu chodnika przy  

ul. Złotowskiej w Łobżenicy na odcinku od ul. Szczuki do bloków. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej wypracowała taki sam 

wniosek jak Komisja Budżetu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie następujący wniosek: 

 Należy podjąć rozmowy z władzami Powiatu Pilskiego w sprawie wykonania remontu 

chodnika przy ul. Złotowskiej w Łobżenicy na odcinku od ul. Szczuki do bloków. 

Rada Miejska w Łobżenicy pozytywnie opiniuje propozycję dofinansowania 

powyższej inwestycji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższy 

wniosek. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja poddał pod 

głosowanie sprawozdanie z realizacji inwestycji na terenie Gminy Łobżenica planowanych  

w budżecie na 2015 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

z realizacji inwestycji na terenie Gminy Łobżenica planowanych w budżecie na 2015 

rok, które stanowi załącznik numer 4 do protokołu. 
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Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie informacji o zakresie remontów 

dróg i ulic gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Wnioskował o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi gminnej prowadzącej w kierunku 

ośrodka wypoczynkowego „Malwa” w Luchowie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie informację o zakresie remontów dróg i ulic 

gminnych. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację o 

zakresie remontów dróg i ulic gminnych, która stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że przejścia dla pieszych przy łobżenickim młynie i cmentarzu parafialnym 

zostaną namalowane po remoncie drogi wojewódzkiej nr 242. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie 

przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych przy ul. Sportowej 33 w Łobżenicy, 

stanowiących własność Gminy Łobżenica. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr VII/59/15 w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych przy ul. Sportowej 

33 w Łobżenicy, stanowiących własność Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy na najem lokalu użytkowego. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr VII/60/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na najem lokalu 

użytkowego, która stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia woli utworzenia spółdzielni socjalnej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że koncepcja utworzenia spółdzielni socjalnej była omawiana podczas posiedzeń 

Komisji Rady Miejskiej. Stwierdził, że tworzenie podmiotów ekonomii społecznej jest 

dobrym pomysłem. Oznajmił, że spółdzielnię socjalną mają tworzyć osoby prawne. 

Poinformował, że wkład finansowy Gminy Łobżenica wyniesie 20 000 zł. Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego opowiedział się za podjęciem uchwały w sprawie 

wyrażenia woli utworzenia spółdzielni socjalnej. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Oznajmił, że radni mieli mało czasu na zapoznanie się z projektem statutu spółdzielni 

socjalnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że projekt statutu trafił do Urzędu Miejskiego w dniu posiedzenia Komisji 

Oświaty i Polityki Społecznej. Dodał, że w dniu dzisiejszym radni mieli możliwość uzyskania 

dodatkowych informacji w kwestii spółdzielni socjalnej. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Poinformowała, że w razie potrzeby może poprosić na sesję osobę przewidzianą na prezesa 

przyszłej spółdzielni socjalnej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że spółdzielnia socjalna stworzy szansę powrotu do normalnego życia osobom, 

które pogubiły się w życiu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia Spółdzielni 

Socjalnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr VII/61/15 w sprawie wyrażenia woli utworzenia Spółdzielni Socjalnej, która stanowi 

załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę numer VI/54/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 kwietnia 2015 roku  

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Luchowie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr VII/62/15 

zmieniającą uchwałę numer VI/54/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 29 kwietnia 

2015 roku w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Luchowie. 

Uchwała stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie: Udzielenia pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu. 

 

Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr VII/63/15 w sprawie: Udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Pilskiemu, która stanowi załącznik numer 10 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie: 

zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2015-2024”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się z projektami 

uchwał dotyczącymi zmiany WPF oraz zmian w budżecie Gminy. Oznajmił, że zostało 

wprowadzone dodatkowe zadanie inwestycyjne. Gmina zamierza dofinansować w 50% zakup 

samochodu do ratownictwa drogowego dla OSP Łobżenica. Komisja Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego stwierdziła, że wzrost wydatków bieżących Gminy jest uzasadniony. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej oraz zmian w budżecie Gminy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2015-2024”.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr VII/64/15 w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2015-2024”, która stanowi załącznik numer 11 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie miasta  

i gminy na 2015 rok”. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr VII/65/15 w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2015 rok”, która stanowi 

załącznik numer 12 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej padła propozycja, aby Gminę 

Łobżenica w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Krajna nad Notecią” reprezentował 

pan Burmistrz Piotr Łosoś oraz Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej pan Edward Starszak. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w powyższej sprawie. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr VII/66/15 

w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do reprezentowania Gminy Łobżenica  

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Krajna nad Notecią”, która stanowi 

załącznik numer 13 do protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zaproponował postawienie tablicy informacyjnej przy wejściu do parku miejskiego 

przypominającej o istnieniu w tym miejscu cmentarza ewangelickiego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy pobiera  

100 zł od osób prywatnych, które podłączają się do kanalizacji. Spółka wystawia faktury za 

odbiór przyłącza.  

Stwierdził, że zakład komunalny może żądać pieniędzy za wykonanie przyłącza 

kanalizacyjnego. Wyraził wątpliwości, czy ma prawo pobierać opłatę za jego odbiór. 

Powiedział, że Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów nałożył na niektóre gminy karę 

za stosowanie niedozwolonych praktyk konsumenckich, np. za pobieranie opłat za odbiór 

przyłącza kanalizacyjnego. Poprosił pana Burmistrza o zainteresowanie się powyższą sprawą. 

Następnie radny Ryszard Biniak oznajmił, że w ostatnim okresie czasu funkcjonariusze 

Komendy Powiatowej Policji nałożyli na terenie Łobżenicy dość dużą liczbę mandatów za 

przejście przez jezdnię w niewłaściwym miejscu. Powiedział, że Gmina Łobżenica 

przeznacza środki finansowe na dodatkowe patrole policjantów z Komendy Powiatowej. 

Stwierdził, że powinni oni zajmować się w pierwszej kolejności działaniami związanymi  

z szeroko rozumianą prewencją, a następnie nakładać kary. Dodał, że przy części przejść dla 

pieszych na terenie miasta brakuje oznakowania pionowego. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Wnioskował o opracowanie regulaminu określającego zasady korzystania z lokali 

mieszkalnych znajdujących się w budynku dawnej Szkoły Podstawowej w Witrogoszczy.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie następujący wniosek: 

 Rada Miejska w Łobżenicy wyraża negatywne stanowisko wobec inicjatywy 

ustawodawczej zmierzającej do nadania Pile statusu miasta na prawach powiatu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższy 

wniosek. 

Stanowisko Rady Miejskiej stanowi załącznik numer 14 do protokołu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował o planach uporządkowania wszystkich cmentarzy na terenie Gminy. 

Opowiedział się za postawieniem w tych miejscach tablic informacyjnych. Oznajmił, że  

w tegorocznym budżecie Gminy został zapisany zakup tablicy, która będzie znajdowała się na 

terenie parku miejskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Powiedział, że istnieją różne interpretacje prawne dotyczące kwestii pobierania opłat za 

odbiór przyłącza, w tym korzystne dla zakładów komunalnych. Stwierdził: „nie pobieranie 

opłat to jak gdyby karanie przedsiębiorstwa za to, że dopuszcza możliwość wykonania 

przyłącza we własnym zakresie”. Oznajmił, że zakład gospodarki komunalnej w Łobżenicy 

powinien mieć możliwość sprawdzenia jakości przyłączy wykonanych przez mieszkańców. 

Za powyższą usługę pobierana jest zryczałtowana opłata.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że powyższa kwestia może zostać 

uregulowana w ramach taryf zatwierdzanych corocznie przez Radę Miejską. Dodał, że spotka 

się z radnym Ryszardem Biniakiem w celu wyjaśnienia powstałych wątpliwości. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że należy zwiększyć liczbę przejść dla pieszych na terenie Łobżenicy oraz 

uzupełnić brakujące oznakowanie. Oznajmił, że mieszkańcy powinni przestrzegać przepisów 

prawa. Dodał, że regulamin, o który wnioskuje radny Grzegorz Bruski, zostanie opracowany. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Poinformował, że wraz z panią Haliną Dobert zajmował się w przeszłości sprawami 

związanymi z cmentarzami ewangelickimi. Opowiedział się za uporządkowaniem tych 

miejsc.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Zenon Hoppe 

Oznajmił, że przechodzenie przez jezdnię poza przejściem dla pieszych jest dozwolone, gdy 

odległość od przejścia przekracza 100 m.  

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali pismo od Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy  

z propozycjami zmian w statucie tej jednostki pomocniczej. Poinformował, że podczas 

posiedzenia Komisji Oświaty i Polityki Społecznej został wypracowany wniosek, aby 

powołać doraźną komisję statutową, która zajmie się analizą propozycji zmian w Statucie 

Samorządu Mieszkańców. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Powiedziała, że Zarząd Samorządu Mieszkańców nie posiada środków finansowych. 

Poprosiła radnych o przyjęcie zaproponowanych zmian w Statucie Samorządu oraz 

przeznaczenie pewnej kwoty na potrzeby tej jednostki pomocniczej. Stwierdziła, że 

funkcjonowanie Samorządu jest uzasadnione. Mieszkańcy zwracają się do pani Mazurek  

z różnymi sprawami.  

Przewodnicząca Zarządu Samorządu podziękowała panu Burmistrzowi za przekazanie 800 zł 

na zorganizowanie imprezy dla mieszkańców. Opowiedziała się za postawieniem kamienia 

lub tablicy informacyjnej przypominającej o istnieniu na terenie parku miejskiego cmentarza. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie następujący wniosek: 

 Rada Miejska w Łobżenicy opowiada się za powołaniem doraźnej komisji statutowej, 

która zajmie się analizą propozycji zmian w Statucie Samorządu Mieszkańców Miasta 

Łobżenicy.  
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 

oraz 2 głosami „wstrzymującymi się”, przyjęła powyższy wniosek. 

 

Pan Sylwester Tadych 

Zwrócił uwagę na potrzebę udrożnienia koryta rzeki Łobżonki oraz wycięcia trzcin przy 

moście znajdującym się w pobliżu nieruchomości pana Arndta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że Komisja Rewizyjna sporządziła protokół z oględzin wspomnianego mostu. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Stwierdził, że należy podjąć działania w celu zwiększenia liczby miejsc pracy oraz 

ograniczenia migracji młodych osób poza teren Gminy. Powiedział, że radni nie zajmują się 

powyższymi tematami. Wyraził obawę, że w przyszłości w Łobżenicy pozostaną tylko osoby 

starsze. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że tematy, o których mówił pan Pikulik, były poruszone podczas ostatniego 

posiedzenia Komisji Oświaty i Polityki Społecznej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Wnioskował o zwiększenie liczby środków finansowych przeznaczanych na działania 

promujące Gminę Łobżenica. Poprosił pana Burmistrza o poruszenie podczas spotkania  

w dniu 17 czerwca br. z panem Wicemarszałkiem Wojciechem Jankowiakiem tematu 

remontu drogi wojewódzkiej nr 242 na odcinku od mostu na rzece Łobżonce do rozwidlenia 

na Witrogoszcz. 

 

Sołtys Kościerzyna Małego Sylwia Rzyduch 

Zwróciła uwagę na zły stan dróg na terenie Gminy. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że radni otrzymają zaproszenie na spotkanie z panem Wicemarszałkiem 

Wojciechem Jankowiakiem. Poinformował, że część tego spotkania zostanie poświęcona 

kwestii Regionalnego Programu Operacyjnego, w ramach którego na drogi zaplanowano 
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kwotę około miliarda złotych. Oznajmił, że mała część środków finansowych zostanie 

przeznaczona na drogi lokalne. Zastępca Burmistrza Łobżenicy stwierdził, że Gmina musi 

znaleźć sposób na finansowanie budowy dróg. 

Powiedział, że budowa kanalizacji oraz proces wodociągowania Gminy nie zostały jeszcze 

zakończone. Zwrócił uwagę na potrzebę dokonania modernizacji oczyszczalni ścieków  

w Liszkowie. Realizacja powyższych inwestycji wymaga przeznaczenia znacznych środków 

finansowych. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował, że Starosta Pilski oraz Starosta 

Złotowski zamierzają przekazać drogę Łobżenica-Lipka Marszałkowi Województwa 

Wielkopolskiego. Stwierdził, że Gmina Łobżenica może mieć trudności w pozyskiwaniu 

środków europejskich. Opowiedział się za tym, aby programy budowy dróg lokalnych 

uzyskały dodatkowe preferencje.  

Oświadczył, że należy przeanalizować możliwość wynajęcia, po niskich cenach, niektórych 

obiektów na terenie Łobżenicy w celu prowadzenia działalności gospodarczej, np. budynku 

dawnego internatu liceum. Stwierdził, że ważną kwestią jest oferta inwestycyjna Gminy.  

Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział, że w Urzędzie Miejskim została zatrudniona 

osoba na stanowisku do spraw promocji. Oznajmi, że dobrym pomysłem jest projekt 

dotyczący wykorzystania potencjału turystycznego rzeki Łobżonki. Oświadczył, że dużą 

atrakcją na terenie Gminy jest Sanktuarium Maryjne w Górce Klasztornej. Wspólne działania 

władz Gminy z księdzem rektorem Kazimierzem Świderskim w celu promowania tego 

miejsca przyniosą pozytywne efekty. Ponadto jest opracowywana aktualizacja Strategii 

Rozwoju Gminy Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że termin zgłaszania kandydatów na ławników sądowych na kadencję  

2016-2019 upływa z dniem 30 czerwca 2015 r. Dodał, że wszystkie niezbędne informacje 

znajdują się w ogłoszeniu o wyborze ławników. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Stwierdził, że stan dróg na terenie Gminy Łobżenica jest zły. 
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Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy w spotkaniu z panem Wicemarszałkiem Wojciechem Jankowiakiem będą mogli 

wziąć udział przedstawiciele Towarzystwa Miłośników Łobżenicy. Dodała, że organizacja ta 

od lat zabiega o powstanie obwodnicy miasta. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że Towarzystwo Miłośników Łobżenicy otrzyma zaproszenie na spotkanie  

z panem Wicemarszałkiem.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Oznajmił, że w dniu wczorajszym w jednym z gospodarstw rolnych na terenie Gminy miał 

miejsce pożar stodoły. Wnioskował o udzielenie pomocy materialnej poszkodowanej 

rodzinie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Opowiedział się za udzieleniem wsparcia. Poinformował, że ośrodek pomocy społecznej zajął 

się rodziną, która ucierpiała we wczorajszym pożarze. Dodał, że rozmawiał w kwestii 

udzielenia pomocy z panem sołtysem Kurkiem. 

 

Ad. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 13:55 zakończył obrady VII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Antoni Kapeja 

 


